
 
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 23-1-2013 
 
 
El senyor Fernández diu: 
“...como ciudadano de Esplugues. Aquí hace ya varios años, planteé como 
asociación de vecinos que los asientos que tenemos el público ya estaban 
sobrepasados, ya están…, yo no sé cómo llamarle siquiera. Yo por suerte o por 
desgracia, he corrido Extremadura, he ido a muchos pueblos de Extremadura, 
también he ido a Galicia, y cuando voy a estos ayuntamientos, que son de 
3.000, 4.000 habitantes, y veo el consultorio que tienen digo: «Ole ahí, ole ahí 
dónde han invertido el dinero bien invertido.» Y aquí tenemos 50.000 
habitantes, 50.000 habitantes o alrededor de los 50.000 habitantes, y seguimos 
en las maderas, señores. Aquí hay señores que me han escuchado también, 
no del año pasado, de hace años, y decir que se pusiera aunque sea un eskay. 
Si somos solidarios, vamos a hacer cambios. Cuando llevéis aquí dos horas, 
seguramente que en el próximo año lo cambiamos. Solidaridad, la palabra de 
solidaridad es muy grande, pero hay que aplicarla señores, hay que aplicarla. 
Solamente era eso.” 
 
La senyora alcaldessa diu: 
 
“La senyora Eulàlia Herranz.” 
 
La senyora Herranz diu: 
 
“Dues preguntes, eh? En primer lloc, suposo que amb aquests famosos milió 
set-cents i pico mil euros que destinareu als barris, tindreu en compte els barris 
en els que no heu fet cap inversió des de fa 30 anys. Espero, suposo, desitjo i 
bé, i m’agradaria que els grups de l’oposició en prenguessin nota també, 
col·laboréssiu amb l’equip de govern i en aquests barris que estem una mica 
marginats hi poseu cullerada. I per descomptat, jo he pres nota del que ha dit el 
senyor Giner, que les associacions de veïns podrem dir alguna cosa respecte a 
les inversions que es vulgui fer als barris corresponents. Aquesta és una.  
 
I l’altra, senyor Giner, fa un mes que vostè va tenir una reunió amb el barri de 
Finestrelles i ens va dir que ens enviaria o ens facilitaria el projecte de 
reparació de la pista i el projecte que havia fet Sant Joan de Deu de la mobilitat 
del barri. Suposo que els empleats d’aquí deuen estar molt enfeinats, perquè ja 
fa més d’un mes i no ens ho ha enviat. Espero que per al dia 6 de febrer que 
tenim la pròxima reunió amb vostè ens ho farà, ens ho portarà si no ens ho ha 
entregat abans.  
 
I m’agradaria saber també si els grups polítics, perquè això de la reparació de 
la pista ja fa anys i panys que està en marxa. Si no recordeu malament, el dia 3 
de febrer farà un any des que els grups de l’oposició us van demanar que 
féssiu, que us miréssiu amb carinyo cinc punts d’una llista de trenta punts. Val, 
d’aquesta llista de cinc punts no s’ha fet absolutament res, i una d’aquestes era 
l’assumpte de la pista. Heu vist el projecte? Sabeu com està? Us n’heu 
preocupat?” 



 
La senyora alcaldessa diu: 
 
“El senyor Jordi Raventós.” 
 
El senyor Raventós diu:  
 
“Jo, dues preguntes. La primera era, ja vaig parlar em sembla deu fer dos 
plens, dels desnonaments aquí a Esplugues.Com està? Llavors jo, vaig sentir 
per la ràdio que l’Ajuntament de Manresa s’ha declarat ciutat sense 
desnonaments, o sigui que l’ajuntament ha decidit que no es desnonaria ningú 
fins que surtis la Llei de desnonaments. Em sembla que fora una cosa que és 
important tenir en compte, vull dir, també ho dic perquè ho sentin tots els grups 
de l’oposició, perquè és a Manresa que ho han fet, ho ha tirat endavant 
l’ajuntament i que em sembla que són d’aquelles coses solidàries que es 
podrien tenir en compte. 
 
L’altra cosa que no he entès bé perquè ho ha dit el Jordi Figueres, però 
desprès jo no d’això, que ha preguntat, quan han dit que s’havia abaixat el 
pressupost un 8 per cent, i les entitats, a quant les entitats no ho sé, llavors ha 
dit no sé què del 50 per cent, i jo m’he fet un lio. Llavors m’agradaria saber en 
concret que el 8 per cent és que s’havia abaixat el dels polítics, si no ho he 
entès malament, però en canvi no he entès el tema de les associacions 
d’Esplugues, quin tant per cent se’ls ha abaixat de les subvencions que tenien.” 
 
La senyora alcaldessa diu: 
 
“Senyora Teresa Carbonell, té la paraula. Vol formular una o dues?” 
 
La senyora Carbonell diu: 
 
“Dues.” 
 
La senyora alcaldessa diu: 
 
“Molt bé, doncs té un minut per cada.” 
 
La senyora Carbonell diu: 
 
“Una és sobre l’escultura de la Plaça d’en Josep Català, que encara no està 
instal·lada, i a mi em preocupa una mica ara, amb tot aquest tema que es roba, 
molt tema d’aquest tipus, no sé si és exactament aquest metall, que no hi hagi 
algun problema. Segons sembla està ben guardada allà al carrer del Nord, però 
clar, fa por que aquesta escultura, a la millor doncs no sé, un dia ens pugui 
desaparèixer com ha passat amb part d’una altra escultura. Aleshores, aquell 
dia va sortir al diari que l’Ajuntament de Sant Just marcava amb una tinta 
transparent el que és el tema d’aquest tipus de materials que poden, que es 
poden robar. No sé si vosaltres ho teniu previst, si és car, si no és car, si és que 
és efectiu,però sortia al diari que ells marcaven per poder recuperar material 
d’aquest, i atenció amb aquesta escultura perquè està allà al carrer del Nord, 



però clar, està allà que es veu, eh? O sigui, un dia ens podem trobar sense 
escultura. Si teniu previst alguna cosa amb aquest tema. Aquesta és una. 
 
I l’altra, bé, l’Eulàlia ho comentava, però aquest tema del que està previst de 
diners per als barris, a veure, hi ha dos maneres de fer-ho, potser hi ha més 
però jo n’he pensat dues. Una és que des de l’equip de govern es decideixi 
quin barri és al que se li distribueix els diners, i l’altra és que a partir de les 
associacions de veïns de tots els barris, junts decideixin on cal més això. Quin 
serà el sistema que se seguirà i si es convidarà a totes les associacions de 
veïns per decidir, en pla solidari, quin és el barri,perquè és clar, a l’hora de 
demanar tots els barris demanen, evidentment, però s’ha de veure on cal i 
aquests diners on val la pena repartir-los. Si es convidarà a totes les 
associacions de veïns, inclosos els veïns i veïnes.” 
 
 
El senyor Giner diu: 
 
“Bé, respecte de la intervenció del senyor José Fernández, en prenem nota 
sobre el tema de com d’austers i espartans són aquests bancs, que per altra 
banda estan en consonància amb la sala. No sé que diria el senyor Jordi 
Figueres si féssim aquí una altra cosa massa... 
 
(Rialles.) 
 
Bé, per altra banda,respecte del que plantejava la senyora Eulàlia Herranz, 
concretament, doncs sí, jo a part d’estar en el “top ten” a més sóc regidor de 
barri en aquesta legislatura de Finestrelles. Ja sap vostè que és una exageració 
per a nosaltres que digui que en trenta anys no hem fet res, però bé, jo li 
respecto aquesta manifestació, que ja l'ha feta tan repetidament. 
  
Miri, respecte de la pista del carrer Tenerife, hem anat seguint tots els passos 
en la mesura que l’Administració té les eines per fer-ho. La setmana que ve 
tenim una reunió amb la direcció de l’hotel perquè –i ho comentava ara fa un 
moment amb l’alcaldessa– ens plantejàvem prendre mesures coercitives,  
coercitives i molt dràstiques, però clar hem de seguir... Un moment, Eulàlia, que 
acabi, i ho comentem. Hem de seguir el procediment. 
 
Per altra banda, l’altra pregunta que feies. Respecte del tema de la reunió que 
tenim pendent. Bé, aquesta reunió l’hem intentat concertar, hem tingut 
dificultats, jo he tingut dificultats, te les he tramés, i finalment hem quedat per 
veure’ns la primera setmana de febrer, on posarem aquests papers damunt la 
taula, tant el projecte d’urbanització com el tema dels resultats dels estudis de 
la pista de Tenerife, que sí que existeixen però que els tècnics demanen una 
informació suplementària que aquesta gent no ens aporta. Per això et dic que, 
ja ho comentarem a la reunió, ens plantegem prendre mesures coercitives molt 
serioses en aquest sentit, de dir «escolti, s’ha acabat». 
 
(Se sent una veu de fons.) 
 



Bé, coercitives vol dir que allò és un dret de superfície, i que l’ajuntament té 
coses a dir sobre aquella superfície si no es compleixen les condicions. Vol dir 
això exactament. 
 
(Se sent una veu de fons.) 
 
Bé, però si et sembla, com que no està previst que en aquest capítol 
mantinguem un intercanvi d’opinions, si et sembla la primera setmana del mes 
de febrer, que tenim aquesta entrevista concertada amb vosaltres, jo us ho 
explico amb més detall i també a la junta de portaveus, que també voldran 
saber de què estem parlant exactament. 
 
Pel que fa a la pregunta d’en Jordi Raventós. Concretament, jo he dit, i disculpa 
si no he pogut precisar o no se m’ha entès, tres quantitats, tres percentatges. 
Jo he comentat que concretament els grups municipals entre el 2009/2012 han 
tingut una disminució del 8,3 per cent en les seves aportacions. He comentat 
que el promig de les entitats ha estat del 13 per cent, i que de les activitats que 
organitza directament l’ajuntament en el camp de la cultura, la joventut i l’esport 
ha estat del 55 per cent. Són els tres percentatges que he comentat. És una 
informació que li vam donar a més a Jordi Figueres, el que jo he fet és el 
promig d’aquests percentatges. 
 
Sobre les preguntes... T’asseguro que ens declarem ciutat contra els 
desnonaments, segur, i a més a més ho hem manifestat en les diferents 
mocions que s’han aprovat aquí amb el suport de tots els grups polítics 
municipals, i si fessis aquesta pregunta a tots els grups polítics municipals et 
dirien el mateix. Però creiem que amb això no és suficient. Hem fet més coses. 
En aquest sentit, darrerament, hem signat un conveni amb Càritas per 
acompanyar a aquelles famílies afectades per un desnonament a l’entitat 
financera, amb una persona experta per poder negociar els termes d’una 
renegociació sobre la seva situació. Estem fent aquest acompanyament per 
realment arribar a solucions pràctiques reals, no solament amb una declaració 
sinó a més a més amb fets. 
 
(Se sent una veu de fons.) 
 
…Jordi, això que planteges és impossible legalment, perquè primer, 
l’ajuntament no té competències, i segon, no pot interferir en una actuació de la 
justícia, perquè els desnonaments vénen d’unes sentències judicials. Fer això 
que tu dius seria una cosa que seria desacatament, obstrucció, no sé quina 
figura podria ser, però això legalment, per entendre’ns, no és possible, amb 
seguretat, no és possible. El que sí que és possible és prendre mesures per 
ajudar a evitar, intentar pal·liar aquestes situacions, i amb això hem fet moltes 
passes a l’Ajuntament d’Esplugues. 
 
(Se sent una veu de fons.) 
 
Sí, el que vam aprovar a la moció... Sí, no, em comentava l’alcaldessa que avui 
mateix en un ajut d’emergència hem evitat un desnonament de lloguer. Per 
altra banda sí que el que vam acordar és que la policia no donaria suport a 



l’execució d’aquestes sentències, que això sí que ho podem fer, la policia local, 
evidentment, els Mossos per descomptat no tenim jurisdicció sobre ells, però 
hem pres tota aquestes sèrie de mesures que creiem que són efectives, i 
evidentment, com comentava l’alcaldessa, intentem estar atents per pal·liar 
aquestes circumstàncies. És un problema del que som molt conscients i també 
creiem que hem de prendre totes les mesures, no solament per pal·liar-los sinó 
per evitar-los. 
 
Teresa, això que dius. La tinta invisible de l’Ajuntament de Sant Just no sé com 
ho ha aplicat, però podem preguntar-ho, i és veritat que estem sotmesos a 
robaments de tot el que és de ferro, i a més a més sense escrúpols, perquè 
poden incús provocar accidents. Se’n porten tapes del clavegueram, reixes 
d’embornals,i és una situació a la que la policia està especialment atenta i sí 
que és veritat, i t’agraeixo que ens diguis, ens facis veure que l’escultura on 
està dipositada a lo millor, en un moment determinat, pot ser objecte d’un 
robament. Jo en aquest sentit demà parlaré també amb la policia i els 
transmetré aquesta situació, que es podria donar. 
 
I després, respecte de les inversions, doncs sí que la farem amb totes les 
associacions de veïns i veïnes de la ciutat, dins de l’àmbit territorial. Ja saps de 
la consideració que us tenim a vosaltres com a entitat, faltaria més, no?, a més 
a més amb la vostra col·laboració i la vostra participació, les propostes que 
aneu aportant, però sí que hem comentat que nosaltres, nosaltres com a tals 
interlocutors territorials els tenim per tals a les associacions de veïns 
respectives. ” 
 
La senyora alcaldessa diu: 
“Molt bé, doncs amb tot això podem donar per acabat el ple. Simplement dir-los 
que ens interessarem, parlarem amb l’Ajuntament de Manresa per conèixer si 
hi ha alguna iniciativa que nosaltres aquí no apliquem, i en qualsevol cas agrair 
la participació, i s’aixeca la sessió. 
 


